

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

ENGLISH

EVENTS

Field research on future-oriented claim making in relation to large-scale land-use changes, Kenya, (February-July 2019)

On 19 February, Marie Müller-Koné started her field research in Kenya in the framework of a research project on reactions to the planning of infrastructure and conservation projects in Kenya and their ramifications for dynamics of organised violence in the region.

The project "Violent futures? Contestations along the frontier" (B03) is part of the DFG-funded Collaborative Research Centre 228 "Future Rural Africa: Future-making and social-ecological transformation" (<https://www.crc228.de/>) and is in collaboration with Dr Kennedy Mkutu from the United States International University (USIU), Nairobi. Marie Müller-Koné will combine archival research (historical archives, media outlets) and interviews in Nairobi with research stays in Southern Rift Valley at locations of previous displacements of communities from areas of conservation and geothermal energy development and in northern Kenya at locations along the planned Lamu Port-South Sudan-Ethiopia-Transport Corridor (LAPSSET). The research will also feed into her doctoral thesis on the salience of claims to autochthony/ indigeneity in relation to land access.

Contact: Marie Müller-Koné at marie.mueller@bicc.de

13th Käte Hamburger Dialogue "Endless Peacebuilding? The Missions in Afghanistan and Mali", Berlin (29 April 2019)

Conrad Schetter takes part as a commentator in the 13th Käte Hamburger Dialogue on "Endless Peacebuilding? The Missions in Afghanistan and Mali", which will take place on 29 April, 6 pm, in the Permanent Representation of the State of North Rhine-Westphalia in Berlin.

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Impulse presentation "Transformation to sustainability in the context of global risks", Berlin (8 April 2019)

As part of the "GlobalPerspectives@NRW" series of events, Conrad Schetter will give a impulse presentation on Monday, 8 April 2019 at the Representation of North Rhine-Westphalia to the federal government on the topic "Shifting Power: The Crisis of Multilateralism as an Expression of the Upheaval of Social Systems of Order?" The title of the event is "Transformation to sustainability in the context of global risks" (in German).

Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Workshop on Avoiding the 'Boomerang Effect': The Consequences of Climate Action in Theory and Practice, Toronto (30 March 2019)

Larry Swatuk (BICC research associate) together with Lars Wirkus (BICC researcher; Head of Data and Geomatics) are organising a workshop on "Avoiding the Boomerang Effect: The Consequences of Climate Action in Theory and Practice" at the 60th Annual Convention of the International Studies Association (ISA) in Toronto (27–31 March 2019). In this context, Lars Wirkus is going to present the paper "Can climate change challenges unite the Jordan River Basin?".

Contact: Lars Wirkus at lars.wirkus@bicc.de

Workshop on the Finalisation of the Reintegration Guidance in the Integrated DDR Standards (IDDRS), Bonn (26–28 March 2019)

The workshop in Bonn hosted by BICC follows directly from three previous workshops, held by the Folke Bernadotte Academy (FBA), throughout 2017 and 2018. The aim of the three-day workshop is to ensure that the IDDRS reintegration guidance is evidence-based and coherently aligned with all other relevant modules. The event will bring together reintegration policy and programme experts from UN and non-UN entities, including those at headquarters, regional and country levels.

Contact: Joanne Richards at joanne.richards@bicc.de

Talks on Afghanistan and Pakistan by Katja Mielke, Kaiserslautern (13 and 20 March 2019)

Katja Mielke held two talks at the Friedenskapelle Kaiserslautern titled "Causes of displacement compact: Afghanistan" and "Causes of displacement compact: Pakistan".

Contact: Katja Mielke at katja.mielke@bicc.de

Workshop "Transnational families, family reunion and integration in the context of forced displacement", Bonn (13 March 2019)

On 13 March 2019, a workshop on "Transnational families, family reunion and integration in the context of forced displacement" took place in the MIGRApolis building in Bonn in cooperation with the Bonn Protestant migration and refugee organisation (EMFA). The connections between integration and transnational family life as it was and as it is today was discussed in the workshop.

[Further information](#) | Contact: Simone Christ at simone.christ@bicc.de

NEW PUBLICATIONS

[Christ, S. \(2019, March\). *Schlüssel zu einer erfolgreichen Integration Geflüchteter: Sprachkompetenz, Wohnen, Arbeit, gesellschaftliche Teilhabe* \(BICC Policy Brief series No. 5/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Grawert, E. \(2019, March\). *Post-war reintegration and reconciliation: Learning from Sierra Leone* \(BICC Policy Brief series No. 4/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Grawert, E. \(2019, March\). *The EU-Jordan Compact – A model for burden-sharing in refugee crises?* \(BICC Policy Brief series No. 3/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Grawert, E. \(2019, March\). *Between aid dependence, neighbourhood solidarity and the EU-Jordan Compact. Livelihood analysis of Syrian refugees in Greater Amman* \(BICC Working Paper series No. 4/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Christ, S., Meininghaus, E., & Röing, T. \(2019, March\). *“All Day Waiting” – Causes of conflict in refugee shelters in Germany* \(BICC Working Paper series No. 3/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Bales, M., & Mutschler, M. M. \(2019, March\). *Deployment of German Arms in Yemen –For a Comprehensive Arms Embargo against the War Coalition* \(BICC Policy Brief series No. 2/2019\). Bonn: BICC.](#)

[von Boemcken, M. \(2019, February\). *Theologie, Therapie oder Teilhabe? Deutscher Salafismus, Radikalisierung und die Suche nach Präventionsstrategien* \(BICC Working Paper series No. 01/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Sterly, H., Etzold, B., Wirkus, L., Sakdapolrak, P., Schewe, J., Schleussner, C.-F., & Henning, B. \(2019\). *AROMA CoDa: Assessing Refugees' Onward Mobility through the Analysis of Communication Data*. In Proceedings of the Data for Refugee Challenge Workshop \(pp. 70-82\). Istanbul: Boğaziçi University.](#)

PRESS RELEASES

26 March 2019

[New publication \ Key to the successful integration of displaced persons: Language competence, housing, work, social participation](#)

25 March 2019

[New Publication \ Deployment of German Arms in Yemen –For a Comprehensive Arms Embargo against the War Coalition](#)

18 March 2019

[Workshop \ Transnationale Familien, Familienzusammenführung und Integration im Kontext von Flucht](#)

7 March 2019

[New Publication \ German Salafism, Radicalisation and the Search for Prevention Strategies](#)

BICC IN THE MEDIA

27 March 2019

Frankfurter Rundschau: [Rüstungsexport? Europa sagt Nein](#) (in German)

20 March 2019

Deutsche Welle: [Is Germany reassessing its role in Afghanistan?](#)

26 February 2019

General-Anzeiger: [So hat sich der UN-Standort Bonn entwickelt](#) (in German)

DEUTSCH

AKTIVITÄTEN

Feldforschung in Bezug auf große Landnutzungsänderungen, Kenia (Februar-Juli 2019)

Marie Müller-Koné begann am 19. Februar mit ihrer Feldforschung in Kenia im Rahmen eines Forschungsprojekts zu Reaktionen auf die Planung von Infrastruktur- und Erhaltungsprojekten in Kenia und deren Auswirkungen auf die Dynamik organisierter Gewalt in der Region. Das Projekt "Violent futures? Contestations along the frontier" (B03) ist Teil des DFG-Sonderforschungsbereichs 228 "Future Rural Africa: Future-making and social-ecological transformation" (<https://www.crc228.de/>) in Zusammenarbeit mit Dr. Kennedy Mkutu von der United States International University (USIU), Nairobi. Marie Müller-Koné wird Archivrecherchen (historische Archive, Medienunternehmen) und Interviews in Nairobi durchführen. Zudem wird sie Forschungsaufenthalte im Southern Rift Valley unternehmen, wo Gemeinden aus Gebieten mit Umweltschutz- und Geothermieentwicklung vertrieben worden waren. Auch wird sie in Nordkenia an Orten entlang des geplanten Lamu Port Südsudan-Äthiopien-Transportkorridors (LAPSSET) forschen. Diese Vorhaben wird sie auch in ihre Doktorarbeit über die Bedeutung von Autochthonie / Indigenität im Zusammenhang mit Landzugang einbinden.

Kontakt: Marie Müller-Koné unter marie.mueller@bicc.de

13. Käte Hamburger Dialogue zu den Friedensoperationen in Afghanistan und Mali, Berlin (29. April 2019)

Conrad Schetter nimmt als Kommentator am 13. Käte Hamburger Dialog zu „Peacebuilding ohne Ende? Die Missionen in Afghanistan und Mali“ teil, der am 29. April, 18 Uhr, in der Ständigen Vertretung des Landes Nordrhein-Westfalen in Berlin stattfindet.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Impulsvortrag „Transformation zur Nachhaltigkeit im Umfeld globaler Risiken“, Berlin (8. April 2019)

Im Rahmen der Veranstaltungsreihe „GlobalPerspectives@NRW“ wird Conrad Schetter am Montag, 8. April 2019, in der Landesvertretung Nordrhein-Westfalens beim Bund einen Impulsvortrag zu dem Thema „Machtverschiebung: Die Krise des Multilateralismus als Ausdruck des Umbruchs gesellschaftlicher Ordnungssysteme?“ geben. Der Titel der Veranstaltung lautet „Transformation zur Nachhaltigkeit im Umfeld globaler Risiken“.

Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Workshop zum "Bumerang-Effekt" und den Folgen von Klimaschutz, Toronto (30. März 2019)

Larry Swatuk wird organisiert gemeinsam mit Lars Wirkus auf der 60. Jahrestagung der International Studies Association (ISA) in Toronto (27.-31. März 2019) einen Workshop zum „Bumerang-Effekt“ und den Folgen des Klimawandels in Theorie und Praxis. Lars Wirkus wird einen Vortrag zum Thema „Können die Herausforderungen des Klimawandels das Jordan-Becken vereinen?“ halten.

Kontakt: Lars Wirkus unter lars.wirkus@bicc.de

Workshop zu Reintegrationsleitlinien in den Integrierten Demobilisierungs-, Demilitarisierungs- und Reintegrationsstandards (IDDRS), Bonn (26. - 28. März 2019)

Der vom BICC veranstaltete Workshop in Bonn knüpft an drei frühere Workshops an, die von der Folke Bernadotte Academy (FBA) in den Jahren 2017 und 2018 durchgeführt wurden. Workshops will sicherstellen, dass die IDDRS-Reintegrationsleitlinien evidenzbasiert sind und Kohärenz zu allen anderen relevanten Modulen aufweisen. An der Veranstaltung nehmen Experten für Wiedereingliederungspolitik und -programme von UN-Einrichtungen und anderen regionalen und nationalen Institutionen teil.

Kontakt: Joanne Richards unter joanne.richards@bicc.de

Vorträge zu Afghanistan und Pakistan von Katja Mielke, Kaiserslautern (13. und 20. März 2019)

Katja Mielke hielt zwei Vorträge in der Friedenskapelle Kaiserslautern. Dabei ging es um „Fluchtursachen kompakt: Afghanistan“ und „Fluchtursachen kompakt: Pakistan“.

Kontakt: Katja Mielke unter katja.mielke@bicc.de

Workshop „Transnationale Familien, Familienzusammenführung und Integration im Kontext von Flucht“, Bonn (13. März 2019)

Am 13. März 2019 organisierte das BICC in Kooperation mit der Evangelischen Migrations- und Flüchtlingsarbeit Bonn/Integrationsagentur (EMFA) im Haus MIGRAPolis in Bonn einen Workshop zum Thema „Transnationale Familien, Familienzusammenführung und Integration im Kontext von Flucht“. Die Expertinnen und Experten aus Wissenschaft und Praxis diskutierten Zusammenhänge zwischen Integration und transnationalem Familienleben gestern und heute.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Simone Christ unter simone.christ@bicc.de

NEUE PUBLIKATIONEN

[Christ, S. \(2019, March\). *Schlüssel zu einer erfolgreichen Integration Geflüchteter: Sprachkompetenz, Wohnen, Arbeit, gesellschaftliche Teilhabe* \(BICC Policy Brief series No. 5/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Grawert, E. \(2019, March\). *Post-war reintegration and reconciliation: Learning from Sierra Leone* \(BICC Policy Brief series No. 4/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Grawert, E. \(2019, March\). *The EU-Jordan Compact – A model for burden-sharing in refugee crises?* \(BICC Policy Brief series No. 3/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Grawert, E. \(2019, March\). *Between aid dependence, neighbourhood solidarity and the EU-Jordan Compact. Livelihood analysis of Syrian refugees in Greater Amman* \(BICC Working Paper series No. 4/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Christ, S., Meininghaus, E., & Röing, T. \(2019, March\). *“All Day Waiting” – Causes of conflict in refugee shelters in Germany* \(BICC Working Paper series No. 3/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Bales, M., & Mutschler, M. M. \(2019, March\). *Deployment of German Arms in Yemen – For a Comprehensive Arms Embargo against the War Coalition* \(BICC Policy Brief series No. 2/2019\). Bonn: BICC.](#)

[von Boemcken, M. \(2019, February\). *Theologie, Therapie oder Teilhabe? Deutscher Salafismus, Radikalisierung und die Suche nach Präventionsstrategien* \(BICC Working Paper series No. 01/2019\). Bonn: BICC.](#)

[Sterly, H., Etzold, B., Wirkus, L., Sakdapolrak, P., Schewe, J., Schleussner, C.-F., & Henning, B. \(2019\). *AROMA CoDa: Assessing Refugees' Onward Mobility through the Analysis of Communication Data*. In *Proceedings of the Data for Refugee Challenge Workshop* \(pp. 70-82\). Istanbul: Boğaziçi University.](#)

PRESSEERKLÄRUNGEN

26. März 2019

[Neue Publikation \ Schlüssel zu einer erfolgreichen Integration Geflüchteter: Sprachkompetenz, Wohnen, Arbeit, gesellschaftliche Teilhabe](#)

25. März 2019

[New Publication \ Deployment of German Arms in Yemen –For a Comprehensive Arms Embargo against the War Coalition](#)

18. März 2019

[Workshop \ Transnationale Familien, Familienzusammenführung und Integration im Kontext von Flucht](#)

7. März 2019

[Neue Publikation \ Deutscher Salafismus, Radikalisierung und die Suche nach Präventionsstrategien](#)

BICC IN DEN MEDIEN

27. März 2019

Frankfurter Rundschau: [Rüstungsexport? Europa sagt Nein](#)

20. März 2019

Deutsche Welle: [Is Germany reassessing its role in Afghanistan?](#) (in English)

26. Februar 2019

General-Anzeiger: [So hat sich der UN-Standort Bonn entwickelt](#)

Follow @BICC_Bonn on Twitter/
Folgen Sie @BICC_Bonn auf Twitter
twitter.com/BICC_Bonn

Please do not reply to this email; this address is not monitored. Please use pr@bicc.de for any inquiry.
The newsletter is not displayed correctly? Please contact: pr@bicc.de